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Sector immobiliari

El president de Fiabci Andor-
ra, Jordi Ribó, és des del 28 de 
maig membre del Consell d’Ad-
ministració de Fiabci (Federació 
Internacional de Professions 
Immobiliàries). Es tracta de la 
primera vegada que un andorrà 
hi forma part, i això permetrà 
continuar amb la feina de re-
coneixement del país iniciada 
al 68è Congrés Mundial Fiabci 
(maig 2017), ja que indiscuti-
blement el nom del Principat 
va lligat al del representant. 
D’aquesta manera, Ribó esdevé 
ambaixador d’Andorra en el ter-
reny immobiliari a tot el món.

Jordi Ribó 
entra al consell 
de Fiabci 
internacional 
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Medi ambient

El lliurament de premis de la 
cinquena edició del concurs 
L’Andorra dels paisatges  es 
va fer ahir a la sala d’actes 
de Morabanc. El concurs, de 
fotografia digital, ha tingut 
una participació de 45 con-
cursants i 219 fotos, tant en 
la categoria de càmera digital 
com en la categoria de l’Ins-
tagram, on s’havia de posar 
l’etiqueta #landorra. Els gua-
nyadors d’enguany han estat 
Antoni Callejas, amb la seva 
foto “Nit als Cortals”, i Tony 
Lara, amb una fotografia ins-
tantània titulada “Zig Zag”.

El concurs 
‘L’Andorra dels 
paisatges’ ja té 
guanyadors
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Del 22 de juny al 2 de juliol 
torna a posar-se en marxa la 
iniciativa Encamp de tapes, 
que s’emmarca dins la Festa 
del Poble i que està organit-
zada per la comissió de festes 
d’Encamp. Els participants 
hauran de recollir, a qualse-
vol dels establiments que hi 
participen, el passaport per 
un import d’un euro. A par-
tir d’aquí, hauran d’emplenar 
el passaport amb els segells 
dels diferents establiments 
que hi participen, en total 
16. El preu de la consumició i 
la tapa serà de dos euros.

L’‘Encamp de 
tapes’ arriba a 
la seva quarta 
edició
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L’Associació protectora d’ani-
mals, plantes i medi ambient 
d’Andorra (Apapma) conside-
ra que les irregularitats detec-
tades a Naturlàndia a través 
dels informes que s’han fet ar-
ran de la mort d’un dels ossos 
referma la seva postura que el 
parc no hauria d’haver obert 
mai. El president de l’entitat, 
Carles Iriarte, va remarcar 
que sembla demostrat que el 
sistema de seguretat no fun-
cionava correctament però es 
va mostrar a l’espera de rebre 
els informes encomanats pel 
Govern perquè l’entitat en pu-
gui extreure les seves pròpies 
conclusions. 

Apapma va exposar que un 
cop analitzats els estudis eme-
tran un posicionament sobre 
els fets o decidiran presen-
tar-se com a part.

El Govern va anunciar que 
l’informe dels Banders serà 
tramès a la Policia ja que es 
considera que se’n poden de-
rivar infraccions al Codi Penal. 
Quant a l’informe dels tècnics 
de Patrimoni Natural, s’ha 
obert un expedient adminis-
tratiu a Naturlàndia, que pot 
acabar comportant sancions. 
De moment, es fan un seguit 
de recomanacions que el parc 
haurà de complir abans de re-
obrir. Per ara s’han constatat 
diverses qüestions pel que fa a 
les condicions generals de se-
guretat que caldrà solucionar. 
Així, s’haurà de formigonar 
tota la tanca perimetral i de 
disposar d’un seguit de certifi-
cats. També s’haurà de certifi-
car que els arbres es troben en 
bon estat per evitar que si hi 
pugen els ossos puguin tren-
car-se i això pugui afectar la 
tanca, i retirar les ovelles.

Per l’Apapma, el parc no 
s’hauria d’haver obert

reacció als informes

Un dels ossos de Naturlàndia.

naturlàndia
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Les recents manifestacions del 
president de l’Empresa Familiar 
Andorra (EFA) en relació amb 
la manca d’informació sobre les 
negociacions per a l’establiment 
d’un acord d’associació amb Eu-
ropa han servit perquè Social-
democràcia i Progrés vegi con-
firmat el que ha denunciat en 
més d’una ocasió com és el fet 
que “el pacte d’Estat per a Euro-
pa no és tal sinó que només és 
un simulacre”.

Així ho va posar de manifest 
ahir el president d’SDP, Jaume 
Bartumeu, que va reiterar la 
preocupació de la formació per 
la “certa nebulosa” que hi ha 
en les negociacions de l’acord 
d’associació, nebulosa que con-
sidera que no va contribuir a 
disminuir l’exministre d’Eco-
nomia i Hisenda d’Espanya 
durant el govern de José Luis 
Rodríguez Zapatero i excomis-
sari europeu, Pedro Solbes, en 
la seva intervenció en la Troba-
da Empresarial al Pirineu de la 
setmana passada on va advertir 
que per mantenir determinades 
especificitats i establir períodes 
transitoris “hi haurà d’haver 
contrapartides”.

Per aquest motiu, el dirigent 
de Socialdemocràcia i Progrés 
va instar l’executiu de Demò-
crates per Andorra a “deixar de 

jugar a fet i amagar” i a posar 
damunt la taula “tota la infor-
mació” en relació amb l’acord 
d’associació amb la Unió Euro-
pea i al que comportarà pel país.

D’altra banda, el conseller 
general d’SDP, Víctor Naudi, va 
voler fer evident la preocupació 
de la formació després d’haver 
rebut la resposta de l’executiu 
a les preguntes formulades en 
relació amb l’assistència mèdi-
ca en neurologia i d’atenció als 
malats d’Alzheimer.

En aquest sentit, Naudi, que 
va recordar que “malaurada-
ment l’Alzheimer és una pato-
logia que va en augment”, va 

assegurar que si una cosa es pot 
extreure de les respostes “és que 
hi ha una manca de metges, una 
manca de mitjans i una manca 
d’indicadors”.

Així, Naudi, que va conside-
rar positiu que es vulgui im-
plantar una ruta d’assistència 
per afavorir la detecció i fer el 
seguiment d’aquests malalts tot 
i que “arriba tard”, va qualificar 
de “molt preocupant” el fet que 
des de l’executiu es reconegui 
que no hi ha  “cap estudi sobre 
demència al país”, i va recordar 
que els familiars d’afectats per 
aquesta patologia reclamen de 
fa temps tenir més assistències.

SDP constata que el pacte per a 
Europa és només un “simulacre”
Naudi troba “greu” que no es disposi de dades sobre els malalts d’Alzheimer

Partits

El conseller general d’SDP, Víctor Naudi, i el president de la formació, Jaume Bartumeu.
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